

المنظمة الأثرورية الديمقراطية في الذكرى العاشرة للثورة، تجدد موقفها المبدئي بالاستمرار في النضال لتحقيق أهداف الثورة، وتعبّر عن قناعتها بحتمية التحرر من نظام الاستبداد وانجاز التغيير الديمقراطي الجذري.

ado-world.com/2021/03/المنظمة-الأثرورية-الديمقراطية-في-الذكرى



14-03-2021

عربي / English

بيان المنظمة الأثرورية الديمقراطية بمناسبة الذكرى العاشرة للثورة السورية

قبل عشر سنوات وفي منتصف آذار من العام 2011 انتفض السوريون بكل تنوعهم القومي والديني والطبقي وفي جميع أنحاء البلاد، بهدف الخلاص من نظام الاستبداد والفساد، وبناء دولة القانون والمواطنة وحقوق الانسان. ولقد عكس الاسم الذي خصّ السوريون به ثورتهم "ثورة الحرية والكرامة" طبيعة معاناتهم الطويلة وتوقهم لاستعادة حريتهم المسلوبة وكرامتهم الإنسانية المهذورة.

منذ اللحظة الأولى لاندلاع المظاهرات، كان النظام قد حسم خياراته باستخدام أدواته الأمنية والعسكرية في قمع الاحتجاجات بالقوة المفرطة قتلاً واعتقالاً وتصفيات جسدية لعشرات الآلاف من الشباب والشبان المدنيين المطالبين بالحرية والتغيير الديمقراطي. أدّى هذا الى بروز حالات مسلحة لحماية المدنيين والمحتجين سرعان ما تحوّلت إلى عسكرة الحراك الثوري بالترافق مع تصاعد عدد المنشقين عن جيش النظام، لتبرز ظاهرة الجيش الحر الذي استطاع في البدايات تحييد قوات النظام في العديد من المناطق. إلا أنه لم يتمكن من الصمود أمام الفصائل الإسلامية المتشدّدة (كداعش والنصرة..) التي هيمنت على المشهد بفضل دعم وتمويل دول وشبكات جهادية عديدة، حيث ارتكبت هذه المجموعات جرائم بشعة بحق السوريين، و ساهمت بفعالية في حرف الثورة عن مسارها الاساسي باعتبارها ثورة شعب يتطلع إلى الحرية بمواجهة نظام ديكتاتوري يسعى بشتى السبل إلى تأييد سلطته. تكامل هذا مع ما قام به النظام الذي عمل على إطلاق سراح أهم قيادات القاعدة والجهاديين من سجنونه بهدف وصم الثورة بالإرهاب والتطرف، وسخر كل قدراته لتطييف الثورة واستتعار النزعات الطائفية بين السوريين عبر استدعاء ميليشيات طائفية إرهابية من لبنان والعراق وأيران وأفغانستان وغيرها.

مع انقضاء عقد على ثورة الحرية والكرامة، ورغم حجم الكارثة الإنسانية بمختلف أوجهها الاقتصادية والاجتماعية والديمقراطية، إلا أنه لا تلوح في الأفق نهاية قريبة للمأساة التي ألّمت بالسوريين. ورغم تراجع الأعمال العسكرية، إلا أن الواقع الاقتصادي والمعيشي يتهاوى باطراد يومي، نتيجة فقدان الليرة قدرتها الشرائية ما أدّى إلى تدهور الأوضاع الإنسانية ومفاقمة المعاناة اليومية للغالبية الساحقة من السوريين، الذين باتوا يفتقرون إلى أبسط الاحتياجات والخدمات التي تبقيهم على قيد الحياة. ورغم مزاعم

الانتصار، فإنّ النظام ازداد ضعفاً وعزلة، وعجز عن الإيفاء بأبسط الاحتياجات، خاصة في المناطق التي يسيطر عليها نتيجة إصراره على تجبير كل الأموال والمساعدات لصالح منظومته الأمنية والعسكرية وشبكات الفساد الممنهج للاستمرار في السلطة على حساب حياة ملايين السوريين، وأيضاً في ظل رفضه المستمر للخوض بمفاوضات الحل السياسي وفق قرارات الشرعية الدولية الكفيلة بإنهاء هذه المأساة الإنسانية الفظيعة، وإصراره على إجراء (انتخابات) شكلية معروفة النتائج كأداة للاستمرار في حكم السوريين وتركيعهم على حساب السيادة الوطنية التي تنتهك كل يوم والتي رهنها مع ثروات البلاد لصالح داعميه الرئيسيين إيران وروسيا اللتان تتحكمان اليوم بأهم مفاصل القرار والإدارة في البلاد.

أما في المناطق الخارجة عن سيطرة النظام فالوضع ليس أفضل بكثير، حيث يعاني السوريون في المناطق التي تسيطر عليها قوى أمر واقع بمختلف تلويناتها الإيديولوجية (وبشكل متفاوت من منطقة لأخرى)، من سوء الأوضاع المعاشية، وتقشي وباء كوفيد 19 ومن انتشار الفوضى والفساد وتوتر الأوضاع الأمنية، جرّاء الانتهاكات التي ترتكبها بعض الفصائل، حيث فشلت هذه السلطات التي أفرزتها معادلات الصراع والنفوذ الدولي والإقليمي، في إرساء منظومات حوكمة بديلة تستجيب لتطلعات السوريين في هذه المناطق في الديمقراطية والشراسة والحياة الحرة والكرامة.

بالمقابل لا يشي الوضع الدولي بإمكانية إحداث تغيير في مقاربة الإدارة الأمريكية الجديدة ومن خلفها الاتحاد الأوروبي في ما يخص الملف السوري، بما يدفع فعلياً باتجاه تسوية سياسية حقيقية وفق القرار 2254 رغم ما شهدته اجتماعات اللجنة الدستورية الخمسة من تعطيل من قبل النظام، ورغم اقتناع الأمم المتحدة ومبعوثها الخاص إلى سوريا بعدم جدوى استمرار تلك الاجتماعات دون أن تتوافق مع فاعلية سياسية ودبلوماسية دولية لتنفيذ القرار الأممي 2254 بكامل بنوده وتراتبته.

في ظل هذه المعطيات، وفي ظل غياب إرادة دولية للدفع بمسار الحل السياسي، يبقى واقع ترسيخ مناطق تقاسم النفوذ هو سيد الموقف، وهو مرشح للمزيد من الاستنقاع وما يتولّد عنه من مخاطر عودة الإرهاب وتدهور الأوضاع الأمنية، وتوفير بيئة خصبة لتفكيك ما تبقى من روابط وطنية لصالح نمو المزيد من العصبية والصراعات ذات البعد القومي والطائفي. من هنا تأتي أهمية تحقيق أعلى درجات التنسيق والتكامل بين قوى الثورة والمعارضة في الداخل والخارج للتوافق على مشروع وطني جامع يصحّ الانحرافات في مسار الثورة، وبرنامج عمل سياسي قادر على حشد مختلف الإمكانات والطاقات السورية في انجاز المهام الملحة، وعلى رأسها ملف المعتقلين والمغيبين قسرياً والمهجّرين داخلياً وفي دول الجوار ومحاسبة مجرمي الحرب ومرتكبي الانتهاكات من كافة الأطراف وصولاً لتحقيق الانتقال السياسي المنشود وفق قرارات مجلس الأمن ذات الصلة.

إنّ المنظمة الأثرية الديمقراطية، إذ تؤكد في الذكرى العاشرة للثورة السورية، استمرارها في النضال مع بقية قوى الثورة والمعارضة في سبيل تحقيق تطلعات السوريين في الحرية والديمقراطية وبناء الجمهورية السورية، دولة عصرية قائمة على سيادة القانون وعلى مبدأ المواطنة الكاملة والمتساوية واحترام حقوق الإنسان، والإقرار الدستوري بالوجود والهوية القومية للسريان الآشوريين كمكون سوري أصيل وثقافته ولغته كثقافة ولغة وطنية وضمان حقوق متساوية لجميع القوميات التي تشكل النسيج الوطني من عرب وسريان آشوريين وكرد وتركمان وغيرهم، فإنها في الوقت نفسه تعبّر عن قناعتها بحتمية التحرر من الاستبداد وإنجاز التغيير الديمقراطي الجذري مستندة في ذلك إلى ما أفصحت عنه هذه الثورة من قدرة عظيمة لدى السوريين على الصمود والإصرار على استعادة حريتهم وكرامتهم ورفضهم لأي شكل من أشكال الديكتاتورية في مستقبل بلادهم.

تحية إجلال وإكبار لأرواح شهداء الحرية في سوريا.

الحرية لكافة معتقلي الرأي ومعتقلي الحرية. والكشف عن مصير المخطوفين والمغيبين قسرياً لدى كافة الأطراف وعلى رأسهم المطرانين يوحنا ابراهيم وبولص يازجي.

سوريا 14 آذار 2021

المنظمة الأثرية الديمقراطية

المكتب التنفيذي

STATEMENT

The Assyrian Democratic Organization honors the Syrian Revolution. Ten years ago, in mid-March of 2011 the Syrian people, with all its religious sects, national groups, and class diversity, revolted against their Government to get rid of the dictatorial regime and corruption with the hope to build a society where law, human rights and national affiliation of all Syrian people groups are protected. The Syrians have coined their revolution "Revolution of Freedom and Dignity" to reflect their long-suffering, stolen freedom and human dignity. From the first moment of the outbreak of the demonstrations, the regime had decided its

options in dealing with the uprising, by using its security and military apparatus to suppress protests using excessive force, killing, arresting, and killing tens of thousands of civilians, young women, and men who are demanding freedom and democratic change.

This led to the formation of armed groups to protect civilians and protesters, which quickly turned into the militarization of the revolutionary movement; and with the increasing number of defectors from the regime's army, the phenomenon of the Free Army became a reality and well established, which was able at the beginning to neutralize the regime's forces in many areas. However, unable to withstand the militant Islamic factions (such as ISIS and Al-Nusra ...) that dominated the scene, thanks to the support and funding of many jihadist countries and networks. These groups committed heinous crimes against the Syrian people and contributed effectively in diverting the revolution from its main path as a revolution of the people aspiring freedom against a dictatorial regime. On the other, the regime's determination to hold on the power, by all means, including the regime's action in releasing the most dangerous leaders of Al Qaeda and jihadists from its prisons to stigmatize the revolution with terrorism and extremism, and harnessed all its capabilities to paint the revolution with religious sectarian affiliation and mobilize sectarian tendencies among Syrians by summoning foreign terrorists sectarian militias from Lebanon, Iraq, Iran, Afghanistan, and other countries

With the lapse of ten years since the revolution of freedom and dignity, and despite the scale of human suffering in economic, social, and demographic aspects, there is no indication that the tragedies afflicting the Syrians are ending soon. Despite the decline in military actions, the economic and living conditions are worsening exponentially and steadily every daily, as a result of the loss of the Syrian Pound's purchasing power, which has led to the deterioration of the humanitarian situation which exacerbated the daily suffering of the overwhelming majority of Syrians, who now lack the most basic needs and services that keep them alive. Despite the claims of victory, the regime has grown weak and isolated and has been unable to meet the most basic needs, especially in the areas it controls. As a result, the regime's insistence on channeling all the funds and aid in favor of his security and military organizations and allowing systematic corruption networks to operate at the expense of millions of Syrians, and also in light of its constant refusal to engage in negotiations to reach a political solution according to international legitimacy decisions guaranteeing an end to this terrible human tragedy, as well as its insistence on holding Pro-forma elections with well-known results, as a tool, to continue ruling the Syrian people and subjugating them under the pretext of the national sovereignty, which it has been violated at all levels, and compromised the wealth of the country in favor of its main supporters, Iran and Russia, which today control the most important decision making and management of the country

As for areas outside the control of the regime, the situation is not much better, the Syrians in areas controlled by de-facto forces with different ideological affiliations, disproportionately, suffer from poor living conditions, the spread of the Covid-19 epidemic, the spread of chaos, corruption, and tensions in the security situation, as a result of the violations committed by some factions. These controlling forces, which resulted from the equations of conflict and international and regional influence, have failed to establish alternative governance systems that respond to the aspirations of the Syrian people in these regions in terms of democracy, partnership, and freedom and

.decent life

On the other hand, the international efforts do not indicate the possibility of bringing about a change in the approach of the new American administration and the European Union regarding the Syrian file, to push towards a real political settlement according to UN Resolution 2254. Despite the fifth constitutional committee meeting that resulted in disruption by the regime; it is the conviction of the United Nations and its special envoy to Syria that it is futile to continuing these meetings without being accompanied by international political and diplomatic participation to implement UN Resolution 2254 in its entirety

In light of these facts, and in the absence of an international will to push for a political solution, the reality of consolidating power and control in the concerned areas remains the mood of all groups and it may become pivotal for more aggression and risks the result of the return of terrorism and the further deterioration of the security situation, that would become a fertile environment for loosening the remaining national bonds, in favor of increasing sectarianism with tragic national consequences. From here comes the importance of achieving the highest levels of coordination and cooperation between the forces of the revolution and the opposition at home and abroad, in order, to agree on a comprehensive national project that corrects deviations from the principles of the revolution, and a political action program capable of mobilizing various Syrian capabilities and capacities to accomplish urgent tasks, such as the file of detainees, forcibly disappeared (detained) citizens, internally displaced persons as well as in neighboring countries, accountability for war criminals and perpetrators of violations on all sides, in order, to achieve the desired political transition according to the relevant Security Council resolutions

The Assyrian Democratic Organization, congratulate and affirm on this tenth anniversary of the Syrian revolution, its continuing struggle with the rest of the revolution and opposition forces, in order, to achieve the aspirations of the Syrian people in freedom, democracy, and the building of the Syrian Republic; a modern state based on the rule of law, and the principle of full and equal rights, respect for human rights, and constitutionally sanctioned the existence of national identity of the Syriac Assyrians as an authentic Syrian component, and its culture and language guaranteed as a national one with equal rights for all nationalities that make up the national fabric, Arabs, Syriac Assyrians, Kurds, Turkmen, and others. At the same time, it expresses its conviction in the inevitability of freedom from tyranny and in achieving democratic change, based on what this revolution has revealed about the ability of the Syrian people to withstand and insist on restoring their freedom and dignity and their rejection of any form of dictatorship in the future of their country

.A tribute to the souls of the martyrs of freedom in Syria
Freedom for all prisoners of conscience and prisoners of freedom and the disclosure of the fate of all kidnapped and forcibly, disappeared individuals by all parties, especially
.Bishops Youhanna Ibrahim and Boulous Yazigi

Syria, March 14, 2021